
Folketingets Sundhedsudvalg har den 6. august 2010 stillet følgende spørgs-
mål nr. 757 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rasmus Prehn (S).

Spørgsmål nr. 757:
”Er ministeren enig i, at lægeuddannelsen i Aalborg kan være med til at 
afhjælpe lægemanglen i Region Nordjylland?”

Svar:
Uddannelsen af flere læger kan medvirke til at styrke rekrutteringen af læger i 
det nordjyske sundhedsvæsen og i Danmark som helhed på længere sigt.

Det er også baggrunden for, at regeringen løbende har forøget optaget på læ-
geuddannelsen i Danmark. Senest har regeringen øget optaget med 200 stu-
derende i 2009, så der nu årligt optages 1.413 studerende på lægeuddannel-
sen mod 1.086 studerende i 2001, svarende til en stigning på ca. 30 pct.

Med de konkrete udfordringer som Region Nordjylland står overfor her og nu, 
vil en eventuel aftale om at åbne op for en større tilgang af patienter til de
praktiserende læger dog være en hurtigere og mere effektiv løsning. 

Jeg kan i den forbindelse henvise til min besvarelse af spørgsmål 759, hvori 
jeg desuden gennemgår de initiativer, som også på kortere sigt forventes at 
forøge antallet af læger og speciallæger.

Med venlig hilsen
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